
 

Referat af Bestyrelsesmøde 
Torsdag d. 27. februar 2025 klokken 18.00 - 21:00 
STED: Stines kontor, administrationsbygningen på afdeling Fensmark 
 
Inviterede:  
Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie Grahn 
Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj-Britt Højgard, Stine Andersen, Lone Christoffersen, 
elevrådsrepræsentanter fra Fensmark og Toksværd 
 
Til stede: Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie 
Grahn Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj-Britt Højgard, Stine Andersen,  
 
Gæster:  
 
Fraværende: elevrådsrepræsentanterne 
Afbud:  
Mødeleder: Mie Ihlermann Rasmussen  
Referent: Marie Louise 
 

Spisning fra kl.18.00 
Tid Punkt Referat 
18.00 Sag 49/ MIR 

Godkendelse af referat 

Referatet godkendes  

18.10 Sag 49A/MIR 
Information fra dialogmøde med 
BUU 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Om dialogmødet med BUU:  
Stine, Jannie og Mie deltog.  
Der blev talt meget om de tiltag, vi har gjort for det bredere 
almene fællesskab (blokdag, holddeling mv.) 
Der blev gjort opmærksom på overfor udvalget, at vi starter i 
minus, økonomisk.   
 
Der blev ikke tid til at tale nok om de 
opmærksomhedspunkter, der er i forhold til at få det almene 
til at fungere med de nye strukturer på specialområdet.  
 
Der blev gjort opmærksom på overfor udvalget, at man 
ønsker, at der trædes på bremsen og gives tid til 
kompetenceløft til personalet, mulighed for at skabe bedre 

læringsmiljøer rent fysisk mm. 

 Sag 50/MIR/Information 
Nyt fra elevrådet 

Nyt fra elevrådet udgår. 

18.15 Sag 51/ SSA/Information 
Specialområdet som det ser ud pt. 
Kommunalstruktur 
Model for økonomitildeling 
Holmegaardskolen specialstruktur 
kommende skoleår 
 

Der har været et informationsmøde for forældre med børn i 
specialtilbud på Holmegaardskolen. Der var et flot fremmøde 
og mange gode, kritiske spørgsmål. God feedback på 
initiativet fra forældre bagefter.  
 
Der er i år lidt forsinkelse i revisitationerne i forhold til 
foregående år grundet uvished om den nye struktur.   
 
Stine gennemgik slidesne fra forældremødet.  
Det er en svær proces for både børn, forældre, personale - og 
for ledelsen at lægge en strategi for processen. 
 
Der kommer H klasser på Toksværd afd. (1.-6. Kl.)  
og I (1.-9. Kl.) og G klasser (4.-9. Kl.) på Fensmark afd.  
 
Der kører ansættelsesrunde nr. 2 til niveau 2 i øjeblikket.  
 
Der er overvægt af lærere i special, som det ser ud lige nu, og 
mangel på lærere i almen.  
 
 

18.40 Sag 52 / SSA / Beslutning / 
Budget 2025 
Fremlæggelse af budget, både almen og 
special niveau 1 
Budgetforslag fremlægges på mødet 
 

Stine fremlægger budgettet.  
 
Der afsættes ikke længere penge til at finansiere SFO for 20.2 
eleverne.  
 
Der er givet et budget til special, som ikke dækker udgifterne. 
Der genereres et underskud på ca. en million i de første 7/12. 



Når året er omme, forudses der imidlertid kun et underskud 
på 407.000.  
 
Forslag om at forkaste budgettet til special, når det ikke kan 
gå i nul. Der er tillid til, at ledelsen har gjort alt, hvad de 
kunne for at få budgettet til at gå op. 
 
Bestyrelsen ønsker at føre tæt tilsyn med specialbudgettet. På 
næste skolebestyrelsesmøde tages budgettet op igen.  
 
Budgettet for almen er godkendt ved 7 stemmer. 
Budgettet for SFO er godkendt ved 7 stemmer. 
Budgettet for special godkendes ikke. 7 stemmer imod.   

19.20 Sag 53/SSA/Beslutning 
Timetalsfordeling 
Beslutning om timetal på 5. årgang, 
som skal ændres ift.. tidligere 
beslutning. 

Forslag om at nedsætte madkundskab til 2 lektioner pr. uge.  
 
2 stemmer for at rykke lektionen til madkundskab 
3 stemmer for musik 
2 stemmer blankt 
 
Der rykkes 1 lektion fra madkundskab som går fra 3 -> 2 
lektioner til musik på 5. årgang som går fra 1 -> 2 lektioner 

19.40 Pause  

19.50 Sag 54/MIR /Drøftelse 
Principper og høringssvar 
Bilag:  
Høringssvar 
Udkast til reviderede principper 
 

Udsættes til næste møde.  

20.20 Sag 55/SSA/Information 
Proces ifht. eventuelle 
overflytninger af personale 

Efter ansættelser til niveau 2 stillingerne er der samlet set på 
Holmegaardskolen ledige stillinger på almenområdet, så der er 
ikke nogen personaler, der skal i tvungen overflytning. 

 

20.30 Sag 56/MIR/Information 
Formandens punkt 

Syv skolebestyrelsesformænd er gået sammen om at skrive et 
brev til BUU med bekymring om specialstrukturen.  
 

20.45 Sag 57/MIR 
Bordet rundt  

• Medlemmer 

• Medarbejdere 

• Ledelsen 
 

Spørgsmål vedr. sidste skoledag og karameller. 
 
En ærgrelse over, at man i fremtiden ikke kan låne skolens 
lokaler i weekenden. Der arbejdes på at finde en løsning på 
dette, så pedellerne ikke skal køre ud i weekenderne og slå 
alarmer til og fra. Det tages op på TAP møde.  
 
Et af medlemmerne havde en god oplevelse af mødet med 
BUU i dag. Observerede at der rundt om bordet blev lyttet og 
noteret.  
Ønske om en opmærksomhed på at almen bliver presset i den 
nye struktur for special.  
 
På Toksværd har der været skakdag med kæmpe succes.  
Uro i personalegruppen pga. omstrukturering på 
specialområdet.  
I morgen er der fastelavn.  
Der restaureres lokaler i forbindelse med rokade af klasser.  
 
Der er pres på i personalegruppen pga. den nye struktur.   
Udskolingen har turdag i morgen, som er arrangeret af 
elevrådet. 
Frustration over en oplevelse af at der ikke sker noget på 
fronterne omkring legeplads på afd. Fensmark og forbedring af 
trafikudfordringer.  
 

Stine: der er ved at blive lavet en fondsansøgning til legeplads 
og skoleskov.  
Der er ikke nyt fra ingeniørerne, der hjælper os med de 
trafikale udfordringer. Stine rykker for det.  
Der er ved at blive færdiggjort et nyt lækkert Makerspace-
lokale i Toksværd.  
Der kommer midler til renovering af udskolingen. Eleverne er 
blevet inddraget.  
Der er plads til alle personaler efter der er ansat til special 
niveau 2. Stine og resten af ledelsen kan meget snart komme 
med en afklaring på om folk skal flyttes mellem afdelingerne.  
 



 Punkter til kommende møder 
 

• Opfølgning på trafikudvalget, parkeringspladser 

• Rundvisning på afdeling Fensmark og afdeling 
Toksværd 

• Drøftelse af Regeringens udspil vedr. styrkelse af SB. 

• Årshjul, Mie og Stine laver udkast til drøftelse  
 

 


